
Kuhmoisten kunta            Kokousmuistio            3/2023     

  
    30.8.2023   
  
Elinvoimajaoston kokous 
 
 
Aika  Ke 30.8.2023 klo 18.00 
 
Paikka  Valtuustosali 
 
Paikalla  Kuhmoisten kunta: 

Ilkka Säynätjoki (pj.)  
  Silmu Sarvala (vpj.) 
  Hannele Nikkinen 
  Ari Ampuja 
  Valtteri Väyrynen (esittelijä) 

Tiina Pasanen (sihteeri) 
 
  Kuhmoisten Yrittäjät ry: 
  Juha Simola 
  Mia Varvikko 
  Unto Sarvala 
 
  Nuorisovaltuuston edustaja: 
  Konsta Nurminen 
 
Asiat  

1. Kokouksen järjestäytyminen 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.10 
 

2. Edellisen kokouksen muistio (15.3.2023) 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 

3. Elinkeinotoimen/kunnan ajankohtaiset  
 

 

• Elinvoimaohjelman 2022-2025 päivitys. 
o Käytiin lävitse elinvoimaohjelmaa valmistelevan työryhmän muistiota 

ja strategian pohjalta webropolilla tehtyä elinvoimakyselyä. Kyselyn tu-
loksiin palataan myöhemmin ajan kanssa ja tyypiteltyjen vastausten 
kera. 

 

• Sataman uudistuksen hanketyöryhmä. 
o Sataman kehittämiskävelyn muistio liitteenä.  

Keskusteltiin Matkaparkin paikasta, suositeltiin kyselemään naapureil-
ta lupia, jos meinaa sitä siirtää. Sataman uudistukseen toivotaan mu-
kaan myös satamayrittäjiä, elinvoimajaosto voi heidät kutsua. Myös 
muita idearikkaita voisi kutsua ja voisiko niiden sijainteja miettiä niin, 
ettei maisema pilaannu. Keskustelua Sahanrannasta ja satamasta. 
Seminaaria sataman kehittämisestä, satamakävelyä elinvoimajaosto, 
satamatoimijat, tekninen tsto edustus. Euron paikka ei ole vuokrattu 
kenellekään tällä hetkellä.  

o Järjestetäänkö tutustumiskäyntiä johonkin satamaan? 
 

• Info-taulujen päivityksestä. 

 



o Käytiin Karin kanssa ajelulla ja Tiina on kilpailuttanut mainostoimiston. 
Info-taulujen graafisen ilmeen uudelleen suunnittelua Jengan kanssa. 
Ehdotettu Kuhmoinen pelin kehittämistä vaikka koululle, esim. Valtteri 
vaeltaa-peli. 
 

• Rantaraitti – merkattu kävelyreitti. 
o Keskustelua merkatusta reitistä Kokonniemelle, pidettiin ok ideana. 

 

• Tiedotus/keskustelutilaisuuksien kuulumisia. 
o Yhdistys- ja kyläkahvit oli 18.4. 
o Yrittäjäkahvit oli 24.4. 
o Kesäasukaskahvit oli 27.6. 
o Tulevat kuntalaiskahvit 9.10 klo 17-19  

 

• Kotimaan matkailumessujen kuulumisia. 
 

4. Yrittäjien kuulumiset 

• Kesä alkoi Kiepsauksella, sää suosi, porukkaa oli hyvin, kesäkuhmoislaiseksi 
valittiin Jouni Arolainen (Vonkamies), tapahtumasta tappiota noin 3000€ vali-
tettavasti. 

• Yrittäjämatka järjestettiin nyt elokuussa, kierreltiin Länsi-Uudellamaalla yri-
tyskäynneillä, Kyyrölän savipajalla, Laurellin leipomossa, Tytyrin kaivoksella, 
Helkama-Veloxilla, Fiskarsin ruukilla, Hyrsylän mutkassa, vietiin tuliaisiksi 
kuhmoislaisia käsitöitä ja Kuhmoinen Palvelee-lehtiä ja I <3 Kuhmoinen mu-
keja ja kulhoja. Hyvää palautetta on tullut sen jälkeen. 

• Yrittäjäjuhla on tulossa 18.11. ja joulukadun avaus 1.12.2023. 
5. Muut asiat 

 

• Huutokaupat.com tontteja oli myynnissä Koskenpartaalta, siitä saatiin 900€ 
tarjous ja kunnanhallitus hyväksyi tarjouksen. Seuraavaksi laitetaan viereinen 
tontti myyntiin huutokauppaan. 

 

• Tekninen johtaja Hemmo Saartoala on irtisanoutunut eilen 29.8. ja seuraavaan 
kunnanhallitukseen tulee uuden rekrytointi. 

 

• Pirkanmaan kansanedustajat 11kpl olivat käymässä Kuhmoisissa 29.8. kes-
kustelut olivat olleet mielenkiintoisia. Heidän mukanaan oli Tiktok -vaikuttaja 
Ville Merinen (Some-Ville), jonka mielestä mm Helsingissä asuu ihmisiä, jotka 
haluaisivat muihin työolosuhteisiin ja Ilkan idea olisi tehdä tiktokkeja suunnat-
tuina esimerkiksi hoitoalan ihmisille (esim. Sanna-sairaanhoitaja, Pertti-
puoskari ja Papinsaari houkuttelevana asuinalueena). 

 

• Palkinnoksi johonkin messuille tms, että pääsisi vaikka soraralleille erikoisko-
keelle kunnan sponsoroimalle rallipätkälle. 

 

• Tällaisilla mielettömillä ideoilla me näytään eri kanavissa. 
 

• Mikäli kunta perustaisi toimistohotellin/etätyöpisteen, niin siitä ilmaisia käyttö-
paikkoja voisi käyttää muutaman kuukauden mittaisina täkyinä joillekin etätyö-
läisille, jotka somettaisivat siitä vastineeksi. 

 

• Mesi voisi tulla esittämään tuloksia kausiasukaskyselystään seuraavaan elin-
voimajaostoon. 

 

• Pirhalle voitaisiin heittää palloa siitä, että jos he haluaisivat tästä sellaista pilot-
tipaikkakuntaa tällaisesta idyllisestä paikkakunnasta. 

 



• We are one -tapahtumasta kysyttiin, Valtteri kertoo, että hienoa, kun joku us-
kaltaa tällaista yrittää ja harmittelee, että kovasti arvosteltiin etukäteen tapah-
tuman järjestäjää. 

 
• Toivottiin, että kunta tiedottaisi avoimesti, ettei se maksa tällaista tapahtumaa, 

että se on yksityisen järjestämä, mutta kunnan puolelta on haastavaa enna-
koida ihmisten erilaisia spekulaatioita eri asioista ja tiedottaa yli omien toimin-
tojen. Valtteri vastasi, että kunta on tiedottanut parhaansa mukaan asioista ja 
että kunta ei ulkoisen toimijan puolesta voi viestittää. Viestinnän hoitaa toimija 
itse, ja kunta tukee heidän viestintäänsä, jos voi. 

 
 

• Kokous päätettiin klo 20.37 
 
 

 
Osoite Puhelin Sähköposti    
Kuhmoisten kunta 020 638 3100  etunimi.sukunimi@kuhmoinen.fi    
Toritie 34 A  kunta@kuhmoinen.fi    
17800 KUHMOINEN  kirjaamo@kuhmoinen.fi    

 
 


